

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱

Placement and intervention for children with special needs 特殊幼兒介入與安置

當期課號	7733	Course Number	7733
授課教師	郭煌宗	Instructor	KUO,HUANG TSUNG
中文課名	特殊幼兒介入與安置	Course Name	Placement and intervention for children with special needs
開課單位	幼兒保育系碩士在職專班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程的目標包括： 1.能知道早期療育的理論架構。 2.能知道早期療育的實施方案。 3.能知道早期療育計畫之幼兒與家庭評量。 4.能知道早期療育的服務傳遞模式。	Objectives	The objectives of the course are: 1. To know the theoretical frameworks for early intervention. 2. To know early intervention programs. 3. To know the elements of assessment for children and families within early intervention programs. 4. To know the service delivery models for early intervention.
教材	1、第十次主題研習 2、第十一次主題研習 3、第十二次主題研習	Teaching Materials	1. Oral presentation 2. Vedio discussion 3. Seminar
成績評量方式	1、期末書面報告 2、期末口頭報告 3、期中考 4、平常參與教學狀況	Grading	1. Parper presentation 2. Oral presentation 3. Status learning 4. Midtern examination
教師網頁	-		
教學內容	1、有特殊需要兒童之整體介紹 2、對於有特殊需要兒童不同觀點之討論 3、不同問題與不同年齡兒童發展性介入與安置之簡介 4、不同發展問題之介入之計劃討論	Syllabus	Children with special needs will be introduced in a global prospective way, and then, different points of view will be discussed. Developmental intervention and placement in different age and problems will be introduced. Thereafter, several patterns of developmental problems will be introduced and intervention plan will be discussed. Finnally, students will be assigned in case or topic and present in the classs through seminar.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。